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Csaknem két és félezer üggyel többet fejezett be 2014-ben a Debreceni Törvényszék, mint
amennyi érkezett: tavaly 82 491 ügyet iktattak a törvényszéken és a járásbíróságokon, de év
végére összesen 84 929 ügyet zártak le a Hajdú-Bihar megyei bírák.

  

 

  

 

      

Legnagyobb arányban a folyamatban lévő büntetőperek száma csökkent, míg 2013-ban 3184
ügy volt folyamatban, addig 2014 végére ezt 2221-re sikerült leszorítani, ami mintegy 30
százalékos csökkenést jelent. A folyamatban lévő polgári perek száma 15 százalékkal
csökkent, 2013 végén 3228, 2014 végén 2729 polgári peres ügy volt folyamatban. Ez a
kedvező tendencia immár évek óta jellemzi a törvényszéket, és garancia lehet arra, hogy
csökken a folyamatban maradt ügyek pertartama. Az eredmény hátterében többek között egy
speciális szignálási rend bevezetése áll, a debreceni módszer országosan is egyedülálló.
Az eljárásokat tekintve érdekes mozzanat, hogy 2013-hoz képest 500-zal kevesebb büntetőügy
érkezett a Debreceni Törvényszékre, a beérkezett polgári ügyek száma ugyanakkor szinte
ugyanannyi volt, mint egy évvel korábban. A Debreceni Törvényszék tavalyi eljárásai közül
leginkább a menekültügyi őrizet meghosszabbítását érintő ügyek száma emelkedett, összesen
1414 ilyen ügy volt. Emellett mintegy negyedével nőtt a devizahiteles perek száma is, az előző
évi 364 után 2014-ben 436 devizaper indult. A szabálysértési ügyek száma ugyanakkor
minimálisan csökkent: míg a bírák és bírósági titkárok 2013-ban 39 780 ilyen ügyet zártak le,
addig 2014-ben 38 158 szabálysértési eljárásban hoztak döntést.
2014 és 2015 fontos eseménye az új Debreceni Járásbíróság építése. A kivitelező 2014. január
6. napján vette át a munkaterületet, hamarosan pedig az épület műszaki átadására kerülhet sor.
A 3,6 milliárdos beruházás országos szinten is kiemelkedő, egy olyan XXI. századi
elvárásoknak is megfelelő, korszerű ügyfélcentrummal kialakított modern igazságügyi központ
jön létre, mely a színvonalas munka méltó környezete lesz. A tervek szerint a nyár folyamán
indulhat az átköltözés és jó eséllyel ősszel már az új épületben folyhat tovább a munka.
A Debreceni Törvényszék 2014-ben is az Országos Bírósági Hivatal által meghatározott
stratégiai célok mentén végezte a munkáját.
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• A Debreceni Járásbíróságon tevékenykedő tanúgondozót 1085 alkalommal keresték ügyfelek,
elsősorban büntető ügyekben. 2015 célja, hogy a tanúgondozói hálózat kiépüljön minden
járásbíróságon.
• A tavaly áprilisban átadott gyermekmeghallgató szobában a bírák 28 alkalommal hallgattak ki
büntetőeljárásban érintett gyermekeket az életkoruknak és lelki sajátosságaiknak megfelelő
környezetben.
• Jelentős előrelépés történt a bírósági közvetítés, a mediáció terén is. Míg 2013-ban 22
érkezett, a tavalyi évben 43 ügyben 14 megállapodást kötöttek a közvetítők.
• A nyitott bíróságok program is sikeresen folytatódott: tavaly 2536 diák vett részt a program 79
eseményén (előadások, tárgyaláslátogatás, perszimuláció).
A tavalyi év egyik fontos eseménye volt a járásbíróság lebombázásának 70. évfordulójára
rendezett Bíróságtörténeti kiállítás és konferencia. A kutatás idén is folytatódik, ezúttal a
Berettyóújfalui Járásbíróság épület- és intézménytörténete lesz a téma.
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Összbírói értekezlet 2015: közös sajtótájékoztató

2015 márciusától a Debreceni Járásbíróság bírálja el a Hajdúszoboszlói és a
Hajdúböszörményi Járásbíróság területén elkövetett szabálysértéseket – jelentette be Kahler
Ilona elnök, a Debreceni Törvényszék és a Debreceni Ítélőtábla közös sajtótájékoztatóján. A két
szervezet ma tartja összebírói értekezletét, melyeken a 2014-es esztendő eredményeit
értékelik.

  

 

  

Az értekezleteket megelőző tájékoztatón a törvényszéki elnök kiemelte: a Debreceni
Járásbíróságon működő specializált szabálysértési csoport dinamikus ügyintézést, hatékony
eljárást képes biztosítani a nagyszámú szabálysértési ügyekben. Kahler Ilona a tavalyi évet
érintően hozzátette: 30 százalékkal emelkedett a bíróság elé állítások száma, csak a Debreceni
Járásbíróságon 600 ilyen ügyet fejeztek be a bírák. A gyorsított eljárás előnye, hogy nem terheli
az ügyhátralékot és miután már az érkezés napján befejeződik, időszerű szankció alkalmazását
teszi lehetővé. Az idei évet érintve Kahler Ilona leszögezte: 2015 kiemelt projektje az új
Debreceni Járásbíróság befejezése. Az épület kívülről már szinte teljesen elkészült, és a
végéhez közelednek a belső munkálatok is, a műszaki átadás tavaszra várható.
Balla Lajos, a Debreceni Ítélőtábla elnöke a 2014-es évet értékelve kiemelte: a tavalyi adatok
alapján a táblabíróságon 90 százalék fölött van a hat hónapon belül befejezett ügyek száma. A
Debreceni Ítélőtábla tavaly óta a Fővárosi Ítélőtáblának is besegít, a 60 büntető és a 100 polgári
ügy 90 százalékában már megszületett a jogerős ítélet. Balla Lajos kiemelte az ítélőtábla
koordinációs szerepét a regionális oktatási tevékenységek koordinációjában, amely idén még
több feladatot ró majd a táblabíróságra. 2015 másik fontos eseményeként megemlítette, hogy
az ítélőtábla újraindításának 10. évfordulóját jubileumi ünnepséggel, konferenciákkal ünneplik
majd.
A sajtótájékoztatón részt vett Nyakó Zsuzsanna, az Országos Bírói Tanács soros elnöke – a
Nyíregyházi Törvényszék elnöke -, aki a tavaly novemberben elfogadott Bírák Etikai Kódexének
jelentőségét emelte ki. Mint mondta, a kódex „zsinórmértéket", iránymutatást ad, és a jogi
normákon túli elvárásokat fogalmazza meg a bírók, bírósági titkárok, fogalmazók számára. A
kódex megalkotásakor nem csak a bírósági szervezet tagjainak véleményét vették figyelembe,
hanem tanulmányozták többek között a társhatóságok kódexeit, és megvizsgálták a nemzetközi
gyakorlatot is.
A sajtótájékoztatót Handó Tünde, az Országos Bírósági Hivatal elnöke zárta, aki a
menekültügyhöz kapcsolódó eljárások számának növekedését emelte ki. Mint mondta,
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rendkívül költséges eljárásról van szó, amelyet a bírósági szervezet segítség nélkül nem fog
tudni finanszírozni. Az OBH elnöke jó példaként emelte ki a „Debreceni modell"-t, a Debreceni
Törvényszék új szignálási rendszerét, amelyet az időszerűség és az ítélkezési minőség
egyensúlyának megtartása mellett szeretnének az ország valamennyi bíróságán bevezetni. A
Debreceni Ítélőtábla tavalyi eredményeit taglalva Handó Tünde elmondta: a táblabíróság nem
csak a jogegységesség letéteményese, de visszacsatolásaival arra is rávilágít, hogy az első
fokon eljáró bíróságokon mely területek erősek és melyek szorulnak támogatásra. Az Országos
Bírósági Hivatal elnöke 2015 fontos feladataként az életpálya modell kialakítását, illetve
bíróságok működésének további korszerűsítését emelte ki.

  

Tatár Tímea sajtószóvivő
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Szoboszlói Színes– Buzási László – Fotó: Haon.hu Matey István
A helyi hírek forrása mi vagyunk! – Minden jog fenntartva
www.szoboszloihirek.hu
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